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Folketingets Energipolitiske Udvalg
Christiansborg 
1240 København K

Energipolitisk Udvalg har i brev af 17. juni 2010 stillet mig følgende spørgsmål 169
alm. del, stillet efter ønske fra Ida Auken (SF), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 169:

"I EPU alm. del - svar på spm. 143 oplyser ministeren: "Kvoteregisteret er indrettet 
således, at en person eller virksomhed gennem Kvoteregisteret elektronisk anmoder 
om at få oprettet en ny konto. Herefter påser Energistyrelsen, at ansøgningskravene 
er overholdt og afviser eller godkender herefter den pågældende ansøgning." Skal 
det forstås således, at Energistyrelsen systematisk - i en periode på to år fra 2007 til 
2009 - tilså og godkendte samtlige nyregistreringer i klar modstrid med de gældende 
krav til sådanne registreringer?"

Svar:

Som det fremgår af svaret på spørgsmål 143 foretages der en administrativ sagsbe-
handling af alle kontoansøgninger. Denne sagsbehandling har været varetaget af 
Energistyrelsen siden 1. januar 2008, hvor Kvoteregisteret blev overført fra Miljømini-
steriet til Klima- og Energiministeriet. Jeg kan i øvrigt henvise til svaret på S 572 af 
23. december 2009 samt Energistyrelsens redegørelse, som jeg sendte til udvalget 
den 22. marts 2010.

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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